

LABOUR/LE TRAVAIL

JOURNAL OF CANADIAN
LABOUR STUDIES

REVUE D'ÉTUDES
OUVRIÈRES CANADIENNES

Labour/Le Travail is the official publication of the Canadian Committee on Labour History. Since it began publishing in 1976, it has carried many important articles in the field of working-class history, industrial sociology, labour economics, and labour relations. Although primarily interested in a historical perspective on Canadian workers, the journal is interdisciplinary in scope. In addition to articles, the journal features documents, conference reports, an annual bibliography of materials in Canadian labour studies, review essays, and reviews. While the main focus of the journal's articles is Canadian, the review essays and reviews consider international work of interest to Canadian labour studies. Many of *Labour's* articles are illustrated.

Publiée par le Comité canadien sur l'histoire du travail, la revue *Labour/Le Travail* a fait paraître depuis 1976 plusieurs articles marquants dans le domaine de l'histoire de la classe ouvrière, de la sociologie industrielle, de l'économie du travail et des relations industrielles. Bien qu'elle se propose d'abord d'étudier les travailleurs et les travailleuses du Canada dans une perspective historique, la revue est aussi ouverte aux spécialistes d'autres disciplines. En plus des articles, la revue publie des documents, des rapports de conférences, une bibliographie annuelle, des notes critiques et des comptes rendus de volumes. Si la plupart des articles touchent le Canada, les notes critiques et les comptes rendus portent sur des travaux d'envergure internationale pouvant intéresser les chercheurs canadiens. Des illustrations accompagnent plusieurs articles de *Labour/Le Travail*.

Subscribers for 1992 will receive/Les abonnés pour 1992 recevront:

Labour/Le Travail 29 (Spring/Printemps 1992) - articles by Barry Wright, David Bright, Daniel Benedict, Sylvie Murray, Lucie Piché and Dufferin Sutherland.

Labour/Le Travail 30 (Fall/Automne 1992) - articles by David Akers, David Frank, and John Manley.

SPECIAL INTRODUCTORY OFFER/OFFRE SPÉCIALE

While the supply lasts, new subscribers may purchase sets of the journal at a special bargain rate of \$250.00 (28 issues, 9082 pp., reg. \$338).

Avec tout nouvel abonnement, l'abonné peut aussi acquérir la série complète de la revue pour le prix modique de 250\$ tant que nos réserves d'anciens numéros ne soient pas épuisées (28 numéros, 9082 pp., reg. 338\$).

| | Canada | Foreign/Étranger |
|-------------------------------|---------|------------------|
| Individual/individu | \$20.00 | \$25.00 (US/EU) |
| Institutional/institution | \$25.00 | \$30.00 (US/EU) |
| Student/étudiant | | |
| Retired/retraité | \$15.00 | \$20.00 (US/EU) |
| Unemployed/sans-travail | | |
| (GST exempt / exempté du TPS) | | |

MASTERCARD accepted or make cheque payable to: Canadian Committee on Labour History, History Dept., Memorial University, St. John's, NF, Canada A1C 5S7

Carte MASTERCARD acceptée ou chèque visé à l'ordre de: Comité canadien sur l'histoire du travail, Département d'histoire, Université Memorial, St. John's, T.-N., Canada, A1C 5S7

Articles are abstracted and indexed/Les articles sont répertoriés dans:

America: History and Life; Alternative Press Index; Arts and Humanities Citation Index™; Canadian Magazine Index; Canadian Periodical Index; Current Contents / Arts and Humanities; Historical Abstracts; Human Resource Abstracts; PAIS Bulletin; PAIS Foreign Language Index; Sage Public Administration Abstracts.

Canadian Committee on Labour History

Publications

Gregory S. Kealey and Reg Whitaker, eds., with an introduction by Reg Whitaker, *RCMP Security Bulletins: The War Series, Vol. 2, 1942-1945* (St. John's, 1992), ISBN 0-9695835-0-8, \$24.95

Gregory S. Kealey and Reg Whitaker, eds., with an introduction by Gregory S. Kealey, *R.C.M.P. Security Bulletins: The Early Years, 1919-1929* (Toronto 1992), ISBN 0-9692060-9-7, \$24.95

Gregory S. Kealey and Reg Whitaker, eds., with an introduction by Reg Whitaker, *RCMP Security Bulletins: The War Series, 1939-1941* (Toronto 1989), 438 pp. ISBN 0-9692060-5-4, \$21.95

Max Swerdlow, edited by Gregory S. Kealey, *Brother Max: Labour Organizer and Educator* (St. John's 1990), 148 pp. ISBN 0-9692060-8-9, \$14.95

Gregory S. Kealey and Greg Patmore, eds., *Canadian and Australian Labour History: Towards a Comparative Perspective* (Australia 1990), 141 pp. ISBN 0-9692060-7-0, \$12.50

Deian R. Hopkin and Gregory S. Kealey, eds., with an introduction by David Montgomery, *Class, Community and The Labour Movement in Wales and Canada, 1850-1930* (Wales 1989), 275 pp. ISBN 0-9692060-6-2, \$14.95

Bryan D. Palmer, ed., *A Communist Life: Jack Scott and the Canadian Workers Movement, 1927-1985* (St. John's 1988), 276 pp. ISBN 0-9692060-4-6, \$19.95

G.S. Kealey, ed., *Class, Gender and Region: Essays in Canadian Historical Sociology* (St. John's 1988), 169 pp. ISBN 0-9692060-3-8, \$10.00

W.J.C. Cherwinski and G.S. Kealey, eds., *Lectures in Canadian Labour and Working-Class History* (St. John's 1985), 198 pp. ISBN 0-9692060-0-3, \$10.00

Robert Hong, comp., *Labour/Le Travail Index, 1981-1985* (St. John's 1986), 48 pp. ISBN 0-9692060-1-1, \$8.00

Please make cheque payable to the Canadian Committee on Labour History. MasterCard accepted (please provide number, signature and expiry date). Send orders to CCLH, c/o History Dept., Memorial University, St. John's, Nfld., Canada A1C 5S7. (All foreign orders, please remit in U.S. dollars.)

Material History Review

The *Material History Review* provides a venue for referred articles and research reports encompassing a range of approaches in interpreting the past through an analysis of Canadians' relationship to their material world. Critical reviews of books, exhibitions, and historic sites, artifact studies and reports on collections encourage the use of material evidence in understanding historical change and continuity.

The *Review* is distributed to more than 250 universities, research institutes, museums, and libraries, in 30 countries. It is indexed in *America: History and Life*, *Journal of American History*, *Technology and Culture's* Current Bibliography in the History of Technology, and *Annual Bibliography of Ontario History*.

Subscription Rates

(Canadian subscribers please add 7% GST)

| | One-Year 1992 | Two-Year 1992-1993* | Three-Year 1992-1994* |
|--------------|--------------------------|--------------------------------|----------------------------------|
| Individuals | \$15.00 | \$28.00 | \$42.00 |
| Institutions | \$25.00 | \$47.00 | \$70.00 |
| Back Issues | \$ 7.00 | \$ 7.00 | \$ 7.00 |

* Rates valid until December 31, 1992.

The *Material History Review* is published twice a year. Cheques or money orders should be made payable to the Receiver General for Canada. Please allow four to six weeks for back orders. Subscriptions and related correspondence should be addressed to:

Finance Division (MHR)
National Museum of Science and
Technology
P.O. Box 9724, Ottawa Terminal
Ottawa, Ontario
K1G 5A3

Credit card orders (including name, card number, expiry date, amount and signature) can be faxed to: Finance Division (MHR), 613-990-3635.

Submission of Manuscripts

Correspondence concerning contributions, author guidelines and editorial matters should be addressed as to the Managing Editor, *Material History Review*, at the above address.

Revue d'histoire de la culture matérielle

La *Revue d'histoire de la culture matérielle* présente des articles et travaux de recherche ayant fait l'objet de rapports critiques, qui proposent différentes façons d'aborder l'étude et l'interprétation du passé par l'analyse des rapports unissant les Canadiens et leur monde matériel. Des critiques de livres, d'expositions et de lieux historiques, des études d'objets et des articles sur les grandes collections canadiennes favorisent l'utilisation de témoins matériels dans l'interprétation du changement et de la continuité historiques.

La *Revue* est envoyée à plus de 250 universités, instituts de recherche, musées et bibliothèques dans 30 pays. Elle est répertoriée dans *America: History and Life*, *Journal of American History*, la « Current Bibliography in the History of Technology » publiée dans *Technology and Culture* et dans *Annual Bibliography of Ontario History*.

Tarifs d'abonnement

(au Canada, ajouter TPS de 7 p. 100)

| | Un an 1992 | Deux ans 1992-1993* | Trois ans 1992-1994* |
|-----------------|-----------------------|--------------------------------|---------------------------------|
| Particuliers | 15 \$ | 28 \$ | 42 \$ |
| Établissements | 25 \$ | 47 \$ | 70 \$ |
| Anciens numéros | 7 \$ | 7 \$ | 7 \$ |

* Tarifs en vigueur jusqu'au 31 décembre 1992 inclus.

La *Revue* paraît deux fois l'an. Les chèques ou mandats-poste doivent être à l'ordre du Receveur général du Canada. Il faut compter de quatre à six semaines pour la livraison des anciens numéros. Toute correspondance au sujet d'un abonnement doit être envoyée à la

Division des finances (RHCM)
Musée national des sciences et de la technologie
C.P. 9724, Terminus d'Ottawa
Ottawa (Ontario)
K1G 5A3

Les commandes payées avec une carte de crédit (comprenant nom, numéro et date d'expiration de la carte, montant et signature) peuvent être acheminées par télécopieur à la Division des Finances, au (613) 990-3635.

Présentation des manuscrits

Toute correspondance concernant les articles ou leur présentation et les questions rédactionnelles doit être adressée au directeur administratif, *Revue d'histoire de la culture matérielle*, à l'adresse mentionnée plus haut.

ISSN 1183-1073

\$7.50

7,50 \$



9 771183 107008

Canada